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• U ovoj godini „Čistoća“ će nastojati da svim domaćinstvima, kako u gradu tako i u okolnima naseljima 
obezbedi tipske kante za smeće. U programu je izgradnja prvih deset podzemnih kontejnera, 
prevashodno u naselju Prozivka. Očekuje se zapošljavanje 37 higijeničara, koji će biti raspoređeni po 
mesnim zajednicama.  Počela prolećna akcije čišćenja i uređenja grada 

 
Slobodan Milošev, direktor Javnog komunalnog preduzeća „Čistoća i zelenilo“ 

Ono što Javno komunalno preduzeće preduzima i namerava da preduzme tokom proleća, pa i čitave 
2016. godine, u cilju je konkretnog doprinosa lepšem i sređenijem gradu i boljitku njegovih građana, 
kaže direktor „Čistoće i zelenila“ Slobodan Milošev, koji naglašava da je preduzeće izašlo iz teškoća u 
kojima ga je zatekao i da sada nastoji što je više moguće iz sopstvenih sredstava, ili većim delom, da 
finansira brojne programe. 
 
„Jedna od aktivnosti koju u ovoj godini nameravamo da sprovedemo jeste nabavka tipskih kanti za 
smeće za sva domaćinstva u Subotici, ne samo u gradu nego i u prigradskim naseljima i mesnim 
zajednicama.  Do sada je u gradu podeljeno tačno 18409 ovakvih posuda, i treba nam još 20.000 kanti 
– sedam hiljada u gradu i trinaest hiljada u prigradu da bi svi stanovnici imali tipske posude.  Grad nam 
je u budžetu za ovu godinu za to obezbedio 5,2 miliona dinara, a kupovina tih kanti stajaće oko 30 
miliona dinara, što znači da će „Čistoća i zelenilo“ najvećim delom finansirati nabavku. Reč je o ceni u 
koju nije uračunat PDV. Tipske kante bi mogli podeliti već na jesen.  Smatramo da bi to veoma mnogo 
doprinelo da se eliminišu nelegalna smetišta, kojih ima na desetine, o čemu smo ovih dana već 
razgovarali sa predstavnicima pojedinih mesnih zajednica, kao što je Tavankut. Jer, sistem prikupljanja 
otpada pomoću žutih vreća se pokazao neefikasnim, a s obzirom da ionako izlazimo radi njih u naselja, 
bilo bi mnogo svrsishodnije da i vangradska domaćinstva imaju kante kakve imaju gradska“. 
 
U tom slučaju mora se promeniti sistem naplate usluge odnošenja kućnog smeća, tako što bi obavezu 
plaćanja dobila i seoska domaćinstva. U naseljima ukazuju na to da ne bi bilo adekvatno primeniti kod 
njih naplatu po kvadratnom metru, jer su uglavnom kuće mnogo veće nego u gradu, a u njima često 
žive jedan ili dva stanovnika? 



 
„U Srbiji se u više od 90 odsto lokalnih samouprava obračunava po kvadratnom metru, i u razgovoru sa 
predstavnicima Tavankuta i četiri-pet naselja u okruženju oni bi pristali na takav način naplate, ali da se 
ne računaju sporedni objekti već samo površina na kojoj žive građani. Rešenje se može naći, razumna 
cena koja neće oštetiti naše preduzeće a i da građani budu zadovoljni. Mi smo spremni da u dogovoru sa 
mesnim zajednicama načinimo cenovnik i predlog uputimo nadležnom sekretarijatu i Gradskoj skupštini 
na kojoj je da donese konačnu odluku“, kaže Slobodan Milošev. 
 
Kontejneri idu u zemlju! 
 
O spuštanju kontejnera ispod zemlje, u Subotici se već veoma dugo govori, a nagoveštavalo se da će to 
biti posude u centru grada, međutim, taj plan ni posle više godina nije sproveden. U „Čistoći i zelenilu“ 
sada nameravaju da prvih deset kontejnera postave ispod nivoa tla, i to na osnovu plana koji su razradili 
urbanisti i Direkcija za izgradnju grada. 
 
„Direkcija i urbanisti su utvrdili i lokacije i to će biti ulice Blaška Rajića, Jo Lajoša i Nade Dimić, dakle 
najviše Prozivka, gde su i najveći problemi sa smećem, što ne znači da možda u 2017. ne bi krenuli i 
dalje, na centar grada. Uglavnom, u planu smo za podzemne kontejnere predvideli 8 miliona dinara za 
ovu godinu, i to će biti realizovano u drugom ili trećem kvartalu. Za njihovo pražnjenje adaptiraćemo 
jedan od naših kamiona sa platformom, i za to neće biti potrebna neka velika investicija“, kaže Slobodan 
Milošev. 
 
Šta će biti sa metalnim kontejnerima velike zapremine, koji su u gradu, na javnim površinama, a mnogi 
od njih su posle nekoliko decenija upotrebe takoreći u fazi raspadanja? 
 
„Za mnoge je iznenađenje kada kažemo da „Čistoća“ nema svoje kontejnere na javnim površinama – oni 
pripadaju firmama ili pravnim licima ili ih rentiraju i drže na ulici iako ne bi smeli, kao što ni građani 
svoje kante za smeće ne drže po ulicama.  Začude se kada ga podignemo pa se otpad nađe na zemlji i 
kažu da se „naš“ kontejner raspada, a onda se ispostavi da je on njihovo vlasništvo. „Čistoća“ jedino 
svoje kontejnere postavlja u Kelebijskoj šumi i na tim lokacijama ili kada su akcije čišćenja i uređenja 
grada. To je oblast koju treba urediti, ali nije u našoj nadležnosti“. 
 
Javno komunalno preduzeće sada planira da nabavi jedan broj novih kontejnera posle više decenija, šta 
će to značiti za preduzeće i za korisnike koji ih budu iznajmljivali? 
 
„Trudimo se na svaki način da rasteretimo budžet grada, iako to nije striktno naša obaveza što se tiče 
kontejnera ali krenuli smo u izradu novih, zapremine pet kubnih metara, da ih koristimo u akcijama 
čišćenja grada i po potrebi rentiramo firmama.  Prva količina od 20 komada već je stigla i očekujemo još 
20, a videćemo da na taj broj dodamo još 60, tako da bi sa stotinu kontejnera obnovili jednu trećinu 
postojećih. Korisno je za nas, jer oni su tako konstruisani da kada ih na primer nosimo za Bajmok, 
možemo da ponesemo ne jedan nego tri prazna, što je ušteda u gorivu, amortizaciji i slično. Onima koji 
ne mogu da ih kupe davaćemo ih u zakup i odvoziti u njihova dvorišta, ali problem je sa malim radnjama 
koje kontejnere na točkiće od 1,1 kubika zapremine drže na javnim površinama. U stambenim 
zgradama, prostorije predviđene za kontejnere su pretvorili u vešernice ili mesta za držanje bicikla, a 
njih su izgurali na ulicu.  Nije mi namera da kritikujem, nego da se problem zajednički reši“, kaže 
Slobodan Milošev. 
 
Prolećna akcija i higijeničari 
 
Sa prvim danom proleća počela je i već tradicionalna prolećna akcija čišćenja i uređenja grada, u kojoj 
se radi na sakupljanju i odvoženju čvrstog i kabastog otpada iz gradskih i vangradskih mesnih zajednica. 
U ponedeljak je krenulo na Paliću, a završiće se 27. maja sa Starim Žednikom. 
 
„U sklopu prolećnog komunalnog uređenja Subotice „Čistoća i zelenilo“ postavlja kontejnere zapremine 
pet kubnih metara u koje domaćinstva mogu da odlože otpad koji inače ne spada u kućno smeće. Po 
programu, kontejneri se postavljaju ujutro do 8 časova a prazne se između 13 i 15 i 18 i 20 časova. 



Nakon toga interventna grupa uređuje punktove, odnosno uklanja eventualno rasuto smeće. U naseljima 
Čantavir, Višnjevac, Dušanovo, Đurđin, Novi Žednik i Stari Žednik ne postavljaju se kontejneri nego 
građani iznose kabasti otpad ispred svojih kuća u danima kada se sprovodi akcija“. 
 
Zapošljavanje higijeničara na određeno vreme po mesnim zajednicama prethodnih godina veoma dobro 
je primljeno, da li će i ove godine na taj način biti poboljšano održavanje javne čistoće? 
 
„Konkurisali smo kod Nacionalne službe za zapošljavanje za 37 higijeničara, što znači po jedan za svaku 
mesnu zajednicu, i 18. mart bio je poslednji dan za konkurisanje, što znači da uskoro očekujemo i 
nadamo se da će naš zahtev biti prihvaćen. Higijeničari će raditi na četiri meseca, a što se tiče „Čistoće i 
zelenila“, mi ćemo i dalje sve činiti za lepši i uredniji izgled grada i kao i do sada odazivati se na pozive 
škola, dečijih ustanova, mesnih zajednica kada im je potrebna naša pomoć. Proleće i letnji period nakon 
toga dočekujemo potpuno spremni“, kaže Slobodan Milošev, direktor Javnog komunalnog preduzeća 
„Čistoća i zelenilo“. 

Hala za selektivni centar 
 
U planu „Čistoće i zelenila“ je i izgradnja hale za selektivni centar, na lokaciji kod deponije u ulici 
A.B.Šimića, čija je vrednost 65 miliona dinara. 
 
„Imamo idejni projekt, a da bi razradili konačni, neophodno je da se donese Plan detaljne regulacije za 
ovu lokaciju. U našem selektivnom centru bili bi zainteresovani za biorazgradivi otpad koji ćemo koristiti 
u našem postrojenju za proizvodnju biogasa. Ostali otpad će se transportovati na Regionalnu deponiju 
kada bude gotova“, kaže Slobodan Milošev. 
 
Upotrebna dozvola 
 
„Za azil u Ganjo šoru čekamo upotrebnu dozvolu, jer je potrebno prethodno da se reši preparcelacija 
zemljišta, odnosno spajanje dve parcele na kojima se nalazi.  Ove godine predstoji izgradnja druge faze 
azila, u vrednosti od 10 miliona dinara, tu će biti objekat za pripremu hrane kao i za veterinarsku negu, 
zatim prostor za smeštaj mačaka i drugo“, kaže Slobodan Milošev. 
 


